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Korábbi lapszámainkból már érte-
sülhettek Olvasóink arról, hogy az
utóbbi idõben városunk két óvodájá-
val kapcsolatban is felmerültek külön-
bözõ kérdések. A Hunyadi u. 3. szám
alatti óvodában az épület mûszaki álla-
potával vannak problémák, míg a Vas-
út utcai óvoda esetében a tulajdonos
SZIRÉN Ruházati Szövetkezet által kért,
a korábbinál jóval magasabb bérleti díj
teszi kérdésessé azt, hogy maradhat-
nak-e a gyermekek ebben az épület-
ben.  Eddig a Vasút utcai óvoda bérleti
díjára havi 72.000 Ft-ot (+ÁFÁ-t) fize-
tett az önkormányzat, míg januártól ez
az összeg 192.500 Ft + ÁFÁ-ra emelked-
ne. 2004. január 01-tõl pedig az utób-
bi összeg dupláját, azaz havi 385.000
Ft + ÁFÁ-t kérnek a bérletért. A 2003-ra
kért összeg egyébként a belsõ helyisé-
gek esetében 500 Ft/m2-es, míg az ud-
var esetében 50 Ft/m2-es árat takar
(ami a mai piaci árak ismeretében
egyébként nem tekinthetõ túl magas-
nak). A januári testületi ülés elõtt a
Vasut utcai óvodába járó gyermekek
szülei nyílt levélben fordultak a polgár-

 Júniusig biztosan maradnak

Óvoda-gondok
mesterhez (a levelet lapunkban is olvas-
hatták), s kérték hogy az óvoda tovább-
ra is maradhasson a Vasut utcán. A képvi-
selõk a kérdés megvitatása után úgy dön-
töttek, hogy tudomásul veszik a SZIRÉN
Szövetkezet ajánlatát, s a bérleti szerzõ-
dést határozatlan idõre megkötik, annak
érdekében, hogy a gyermekek a nevelé-
si év végéig, tehát 2003. junius 30-ig min-
denképpen az épületben maradhassa-
nak. Hogy a továbbiakban mi történik

majd, arról a februári testületi ülésen
születik meg a döntés. Az önkormány-
zatot ugyanis törvény kötelezi arra,
hogy az áprilisi beiratások idõpontja
elõtt egy hónappal tájékoztassák a szü-
lõket arról, milyen intézményekbe
irathatják be gyermekeiket. A februári
testületi ülésen tehát � megfelelõ elõké-
szítés után �, részletesen áttekintik a
képviselõk a város óvodai helyzetét.

L.J.

HIRDETMÉNY
Szarvas Város Önkormányzatának Képviselõ-tes-
tülete 2003. február 14-én (pénteken) délután 16,00
órai kezdettel

KÖZMEGHALLGATÁST
Tart a polgármesteri hivatal földszinti nagy ta-
nácskozótermében (Szarvas, Szabadság u. 25-27.)
A közmeghallgatás tárgya: Szarvas Város Önkor-
mányzatának 2003. évi költségvetése
A 2003. évi költségvetési rendelet tervezete a pol-
gármesteri hivatal titkárságán hivatali idõben meg-
tekinthetõ. A költségvetés tervezetével kapcsola-
tos kérdéseket, javaslatokat a közmeghallgatás
elõtt írásban és telefonon is el lehet juttatni a pol-
gármesteri hivatal titkárságához.
Kérjük a város polgárait, hogy megjelenésükkel,
kérdéseikkel, javaslataikkal segítsék elõ szarvas
város önkormányzata 2003. évi költségvetésének
széleskörû vélemény-nyilvánításon alapuló meg-
alkotását.

Szarvas Város Önkormányzatának
Képviselõ-testülete

� Megítélésem szerint hibás
felfogás a drukker-ellendrukker
felosztás. Azt gondolom, sikere-
ink és kudarcaink is közösek,
minden szarvasinak, minden
környékbelinek érdeke, érdeke
kell legyen a térség és benne
minden lakos életkörülmény-
ének javulása. Ezért dolgoz-
tunk, dolgozunk, szintén közö-
sen. A választások politikai sík-
ján a tavalyi két választás a jobb-
közép erõk megerõsödését mu-
tatják. A társadalmi elfogadott-
ság, beágyazódottság fontos szá-
munkra, akkor is, ha a két vá-
lasztás � méltó ellenféllel, méltó
küzdelemben �, a jobbközép
erõk szempontjából most ke-
vésbé volt eredményes. Az vi-
szont, hogy sok helyütt szép
eredményt értünk el, a válasz-
tók gyõzelme, akik így látják az
alternatívát, az új és versenyzõ
gondolatokat.

A megyei közgyûlésrõl pedig
hadd mondjam azt, hogy 1998-
ban nem készen kaptuk a lehe-
tõséget, s nem csak azon kellett

A képviselõk látogatást tettek
a Chován Kálmán Mûvészeti
Alapiskola Rákóczi u. 5. sz. alat-
ti épületében is, ahol Brachna
Irén, az iskola igazgatója kalau-
zolta a vendégeket. A látogatás
alatt természetesen szóba kerül-
tek azok a gondok, melyek nem-
csak a mûvészeti iskolában taní-

Látogatás a mûvészeti
alapiskolában

A szokásosnál korábban találkoztak csütörtökön a januári
testületi ülésre érkezõ önkormányzati képviselõk. Az ülés
elõtt ugyanis elõbb egy közös ebéden vettek részt a Gyer-
mekélelmezési Egység konyháján, majd megtekintették a
Szlovák Tanítási Nyelvû Általános Iskolában folyó építési
munkákat.

tókat, tanulókat, de a szülõket
is foglalkoztatják. Amint az igaz-
gató asszony elmondta, sokszor
szinte megoldhatatlan feladatok
elé állítja õket ez a �szétszórt-
ság�. Köztudott, hogy a
Mittrovszky-kastély felújításá-
nak kezdete óta az intézménybe
járó gyerekek a város több hely-

színén foglalkozhatnak a külön-
bözõ mûvészeti ágakkal. Tán-
colni a mûvelõdési házba, agya-
gozni a Bethlen utcába, fuvoláz-
ni a Fõ téri iskolába, zongoráz-
ni a Rákóczi utcába járhatnak...
Egyszóval sok otthonuk van a
mûvészeti alapiskolásoknak.
Vagy inkább nincs igazán ottho-
nuk. A Rákóczi utcai épület pél-
dául � amint azt a bejárás során
is láthatták a képviselõk �, nem
éppen ideális helyszín az ilyen
jellegû foglalatosságokhoz. Re-
pedezett falak, beázások, rossz
akusztika...  és még sorolhat-
nánk. Jó lenne tehát, ha (addig
is, amíg eldõl a zeneiskola vég-
leges elhelyezésének kérdése)
szeptembertõl sikerülne egy
jobb, ideiglenes megoldást talál-
ni � hallhattuk az alapiskola
igazgatónõjétõl.

A gondot természetesen a kép-
viselõk is jól ismerik, s mint a
bejáráson szó esett róla, a szü-
lõk is gyakran jelzik feléjük,
hogy nincsenek megelégedve
ezzel a megoldással. Sokszor azt
sem tudják, hogy éppen melyik
épületbe is menjenek a gyere-
kért. A probléma tehát köztu-
dott... �csak� a megoldást kelle-
ne megtalálni.

L.J.

Közmeghallgatásra bocsátják
a képviselõk az általuk elsõ for-
dulóban január 23-án megvita-
tott költségvetési rendelet terve-
zetet. � A bõségszaru nem nyílt
ki � jegyezte meg hozzászólásá-
ban Babák Mihály polgármester
a most 3 milliárd 88 millió forin-
tos fõösszegû költségvetést ele-
mezve. Bár az önkormányzat-
nak az állami támogatásból szár-
mazó bevétele nagyobb mint ta-
valy, arányaiban mégis kisebb
az elõzõ évinél. Az önkormány-
zati intézmények mûködése, a
kötelezõ és korábban vállalt fel-
adatok ellátása idén is akadály-
talan, de az önkormányzat moz-
gástere szûkebb, a fejlesztések-
nél a maradványelv érvényesül.
Az önkormányzat a likviditás

A bõségszaru nem nyilt ki
érdekében mûködési hitel felvé-
telével számol.

Mihaleczné Kovács Mária
jegyzõ elmondta, Szarvas Város
költségvetését a köztársaság
költségvetési törvényének figye-
lembe vételével készítették el, a
város bevételeinek 70 százaléka
központi forrásból származik,
pontosan meghatározott fel-
használási lehetõséggel. A köz-
ponti költségvetés az önkor-
mányzati saját bevételeket is
forrásszabályozás alá vetette,
így például az illetékbõl és a
gépjármûadóból származó be-
vételek a bérköltségek kiegészí-
tését kell, hogy szolgálják. A na-
pokban érkezett meg az értesí-
tés arról, hogy a befzetett szemé-
lyi jövedelem adóból a város

mintegy 25 millió forinttal keve-
sebb bevételre számíthat, mint
amit kalkuláltak, így a mûködé-
si hitel valószínüleg eléri a 100
millió forintot.

Mindemellett a képviselõk
jólesõen nyugtázták, hogy ez a
költségvetés olyan közalkalma-
zotti béreket tartalmaz, melyek
közelítenek a verszenyszféra
béreihez, s a helyi adókból szá-
míthatnak mintegy 400 millió
forintra, melyet állami támoga-
tásokkal kiegészítve fejleszté-
sekre fordíthatnak majd.

A közmeghallgatást, melynek
egyik fõ témája a költségvetés
lesz, február 14-én 16 órától
tartják a polgármesteri hivatal
nagy tanácskozó termében.

K.Zs.

Közös siker,
közös kudarc

Parlamenti képviselõinkkel készített éveleji interjúsoro-
zatunk befejezõ darabját olvashatják az alábbiakban, Ba-
bák Mihály és Földesi Zoltán után Domokos Lászlóval, Szar-
vas térségének egyéni országgyûlési képviselõjével beszél-
gettünk. Az �ellendrukkerek� által sokszor hangoztatott
gondolatról, a megyei közgyûlés elnöki pozíciójának el-
vesztésérõl kérdeztük elsõként.

töprengeni, hogy Orosháza vagy
Szarvas térsége kapja a pénzt.
Nem mindegy tehát, hogy mit
vettünk át, s mit adtunk át.
Ezen a téren is az önkormány-
zatokkal, a vállalkozókkal igye-
keztünk a növekedés útjára állí-
tani a megyét. Mondhatni, hogy
Szarvas térségének önkormány-
zatai, vállalkozói többségükben
partnerek voltak, sokkal in-
kább, mint más térségekben.

� Az új helyzetben viszont so-
kan vetítik elõre a térség ilyen
értelemben vett visszaesését.

� Ahogyan eddig sem személy-
hez, helyhez kötõdött a forrá-
sok elosztása, meggyõzõdésem,
hogy ezután sem fog. Annál is
inkább, mert a tendencia az,
hogy a hazai  források csök-
kennek, az uniós források pe-
dig megnyílnak, s az uniós gya-
korlat azt mutatja - amit az el-
múlt ciklusban mi is gyakorlattá
tettünk -, hogy jó programmal,
jó pályázattal lehet forrást sze-
rezni.

Folytatás a 3. oldalon


